



February 9, 2025



Saints Louis and Zélie Martin

Louis and Zélie Martin, parents of Saint Thérèse of Lisieux, are celebrated for their exemplary Christian marriage and family life. Born in Bordeaux, France, in 1823, Louis became a watchmaker, while Zélie, born in 1831 in Gandelain, mastered lace-making and ran a successful business. Both initially felt called to religious life but found in each other a different vocation.

They met in 1858, married three months later, and quickly formed a strong spiritual bond. The Martins had nine children, though four died in infancy. Zélie found comfort in the Lord, saying, "We shall find our little ones again up above." She balanced motherhood with her business until she passed away from breast cancer at age 46. Louis carried on raising their five daughters in the faith, all of whom later entered religious life. They in turn cared for him when he struggled with dementia in his later years. Louis and Zélie were canonized in 2015.

Discussion Question

Saints Louis and Zélie balanced work, family life and faith. They had great joys but also great hardships in their marriage. What can the lives of Louis and Zélie teach us about becoming saints as a married couple and as a family?



www.radiatelove.info



February 9, 2025



Los santos Luis y Zélie Martin

Luis y Zélie Martin, padres de Santa Teresa de Lisieux, son célebres por su matrimonio cristiano ejemplar y su vida familiar. Luis, nacido en 1823 en Bordeaux (Francia), se hizo relojero, mientras que Zélie, nacida en 1831 en Gandelain, dominó la fabricación de encajes y dirigió un próspero negocio. Ambos se sintieron llamados a la vida religiosa en un principio, pero encontraron en el otro una vocación diferente.

Se conocieron en 1858, se casaron tres meses después y pronto formaron un fuerte vínculo espiritual. Los Martin tuvieron nueve hijos, aunque cuatro murieron en la infancia. Zélie encontró consuelo en el Señor, diciendo: "Arriba volveremos a encontrar a nuestros pequeñitos". Compaginó la maternidad con sus negocios hasta que falleció de cáncer de mama a los 46 años. Luis siguió educando en la fe a sus cinco hijas, todas ellas consagradas más tarde a la vida religiosa. Ellas, a su vez, cuidaron de él cuando sufrió demencia en sus últimos años. Luis y Zélie fueron canonizados en el año 2015.

Pregunta para dialogar

- Los santos Luis y Zélie conciliaron trabajo, vida familiar y fe. Tuvieron grandes alegrías, pero también grandes sufrimientos en su matrimonio. ¿Qué pueden enseñarnos las vidas de Luis y Zélie sobre cómo llegar a ser santos como matrimonio?

